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PROCES-VERBAL 

 
Încheiat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local 

Gheorgheni, convocat de îndată, din data de 04 septembrie 2023 
 

 

Ședința extraordinară a Consiliului Local al Municipiului Gheorgheni a 
fost convocată pentru data de 04 septembrie 2023, ora 15:00, conform 

dispoziției Primarului Municipiului Gheorgheni nr. 757/2023. 

Proiectul ordinii de zi a ședinței a fost adus la cunoștința publică prin 

afișare la sediul și pe site-ul oficial al Municipiului Gheorgheni, respectiv a fost 

comunicat consilierilor locali și Prefectului Județului Harghita.  

Ședința a fost organizată în mod hibrid, cu participarea fizică și în sistem 

online consilierilor, prin videoconferință Zoom. Ședința a fost înregistrată în 

format audio-video, iar materialul ședinței este stocat sub denumirile 
GH010855, GH020855, GH030855, GH040855, GH050855, GH060855, 

GH070855, GH08085, GH090855, cu o durată totală de 94,27 min.  

Ședința se deschide la ora 15:00 de către dna. cons. Barabás Orsolya, 

președintele ședinței.  
Dl. secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel informează plenul cu 

privire la prezența: din totalul de 17 consilieri sunt prezenți 10 consilieri, 

ședința este legal constituită. Au fost prezenți: dl. cons. Antal Szabolcs, 

doamna cons. Barabás Orsolya, dl. cons. Candrea Ștefan, dl. cons. Erős 
Levente, dl. cons. Kémenes László, dl. cons. Kulcsár László, dl. cons. Málnási 
Huba-István, dl. cons. Vadász-Szatmári István, în mod online: dl. cons. Bajkó 

László și dl. cons. Tusa Szilárd-Lajos.  
 

Punctele de pe ordinea de zi pentru aprobare și dezbatere sunt 
următoarele:  

 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea bugetului de venituri şi 

cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe anul 2023, 
 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii U.A.T. Municipiul 

Gheorgheni între U.A.T. Județul Harghita, prin Consiliul Județean 

Harghita, și Muzeul Tarisznyás Márton în vederea realizării în comun a 

investiției „Reparații capitale în moara Tinka din Gheorgheni după 
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situația de urgență cauzată de prezența Merulius Lacrymans/Serpula 

Lacrymans” 
 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal pentru 

amenajare pârtie de schi și anexe, în municipiul Gheorgheni, postata 

Loduj, județul Harghita 
 
Se propune la vot ordinea de zi, care se votează cu 9 voturi în unanimitate.  

 
Se trece la punctul 1. de pe ordinea de zi: 
 

1. Proiect de hotărâre privind modificarea bugetului de venituri şi cheltuieli 
al Municipiului Gheorgheni, pe anul 2023 

 
Dl. primar Csergő Tibor-András, salută pe cei prezenți, arată că 
proiectul este rezultatul unei lucrări de aproape două lunii, purnirte din 

a doua jumătate a lunii iunie. S-a avut în vedere solicitările instituțiilor 

subordinate, dar as necesitat și reconceperi repetate. Materialul integral 

a fost pus la dispoziția consilierilor joia trecută. Se prezintă detaliile 
potrivit cu referatul de aprobare nr. 15114/31.08.2023 a primarului 

Municipiului Gheorgheni, și adresele aferente.  
 

Dl. cons. Erős Levente cere cuvânt, și pune întrebări despre starea 

izolării blocurilor, dacă lucrările se vor finișa până la sfârșitul anului, 
despre punctul 3.7 a referatului de aprobare cu nr. 15114/2023, 
privind majorarea cheltuielilor la capitolul 66.02 – Sănătate, Titlul 20 - 

cu suma de 12,00 lei, la punctul 3.11 privind selectarea colectivă a 

deșeurilor, și propune acordarea mai multei atenții asupra cazului, 

specifică, că a primit răspuns prin prezentare la întrebarea cu mișcarea 

sumei de -8,00 mii de lei la punctul 8., capitolul 65.02, nu înțelege însă 

faptul, dacă înregistrările în CF în cartierul Florilor și în cartierul Bucin 
încă nu sunt în ordine, de ce nu s-ar putea începe lucrările la PUZ sau 

la documentația de proiectare, de ce se așteaptă, de ce nu se depun 

cereri de finanțare în acest an? După părerea sa, sumele, care se scot 
de pe acest titlu, ar trebui de fapt reîncadrate în favoarea rezolvării 

înregistrărilor în CF a cartierelor susnumite. Consideră 

iresponsabilitate scoaterea sumelor de pe acest titlu, și precizează, că în 
acest caz, decizia este în mâna Consiliului, nu în mâna primarului sau 

a diverselor direcții a Primăriei. Consideră, că este necesară dezvoltarea 

sistemelor de apă și canalizare, și nu este o idee bună scoaterea sumelor 

de pe acest titlu nici în acest caz. Pe de altă parte, nu susține nici 
scoaterea banilor de la dezvoltarea infrastructurii de transport de marfă. 

Nu înțelege nici mișcarea sumelor de la ambulatoriu, și cere detalii și în 
legătură cu punctul 12.5 privind modificarea bugetului local de venituri 

și cheltuilei al municipiului Gheorgheni pe anul 2023, la subcapitolul 
70.10.50 – Energie termică, prin majorare, atât la partea de venituri, cât 

și la partea de cheltuieli la Serviciul public local de termoficare la 

secțiunea de dezvoltare, respectiv prin virări de credite, și este interesat 



să afle detalii și despre starea contribuțiilor proprii din diversele proiecte 

în curs de execuție. 
 

Dna. președinte Barabás Orsolya predă cuvântul domnului primar 
Csergő Tibor-András.  

 
Dl. primar răspunde în detalii la întrebările domnului consilier Erős 
Levente. Arată că proiectele invocate de dl. consilier se referă la 

extindere rețelelor și nu la dezvoltarea stației de epurare. Pentru 

extinderea rețelelor am depus proiecte in Saligny. Sumele adunate de pe 

lista 70 au primit destinația SACET – lucrările fiind facturate. Totodată 

pentru a putea accesa finanțarea guvernamentală trebuie a plătită 

contribuția proprie a administrației locale. În acest sens am soliciatat și 
sprijinul județului. Legat de drumul de ocolorie – a visat la terminarea 

lucrărilor dar executantul nu respectă nici graficul și nici promisiunile. 
Dacă termină până la finele lunii octombrie până la achitare se poate 

ajunge la finele anului, dată până la cer se poate suplini suma de 300 
mii lei. Am estimat suma necesară potrivit ritmului de lucru al 

executantului, iar banii alocați vor fi suficienți. Legat de spital – 
proiectul ambulatoriu se finalizează iar sumele rămase se 
disponibilizează- se predă după întabulare. 

 

Doamna președinte Barabás Orsolya predă cuvântul domnului consilier 
Vadász-Szatmári István.  
 

Dl. consilier atrage atenția ca și afectat, locuitor a străzii Gimnaziale, că 

a discutat cu vecinii, care precizează, că nici ei, nici asociația de locatari 

nu sunt informați despre sumele de contribuție proprie care trebuie 

achitate de către locatari, și întreabă, în responsabilitatea cui intră 

acordarea acestei informații, a primăriei, sau a executorului? 
 

Dl. primar precizează, că până la finalizarea lucrărilor nu se poate 
confirma o sumă exactă din cauza problemelor întâmpinate pe 

parcursul fiecărei lucrări aparte. După finalizarea lucrărilor se face o 

socoteală finală, Primăria cu locatarii au o contribuție proprie de 15%, 
respectiv 25%, iar restul cheltuielilor, adică 60% din cheltuielile finale 

intră în responsabilitatea finanțărilor europene. Precizează, că problema 

este că locatarii nu își achită partea din contribuția proprie pentru 

facturile emise în intervalul diferitelor faze de lucrări.  

Dl. consilier Vadász-Szatmári István precizează, ca asociațiile de locatari 
nu comunică cu proprietarii. 

Dl. primar confirmă, că primăria ține legătura cu aceste asociații, și că 

la momentul de față este vorba de un număr mai mare de 1000 de 

locuințe sub renovare. Precizează încă odată, că suma finală va fi 
socotită numai după finalizarea lucrărilor, dar până atunci este necesar 
achitării facturilor emise în diferitele faze ale lucrărilor.  

 

Doamna președinte Barabás Orsolya predă cuvântul domnului consilier 
Kulcsár László, care se interesează după data finalizării, măcar 



estimativ a acestor lucrări, și precizează, că locatarii doresc să achite 

sumele necesare pentru contribuția proprie, dar nu sunt informați.  
Dl. primar Csergő Tibor-András precizează încă odată, că sumele finale 

vor fi calculate pe baza facturilor emise după recepție, adică după 
terminarea lucrărilor.  

 

Dl. consilier Málnási Huba-István preia cuvântul, și își exprimă tristețea, 

supărarea dar și dezamăgirea față de nepăsarea Consiliul Local, și 
rușinea față de locuitorii orașului. Consilierii în ultimul timp nu sunt 

capabili să-și organizeze în timp real ședințele de comisii pentru 

dezbaterea subiectelor propuse de pe ordinea de zi, deși este vorba de 

lucruri extrem de importante pentru oraș, și că nu este un lucru normal, 

ca a trecut de mai bine o oră de la începerea ședinței, și încă nu sa trecut 
nici măcar la punctul următor de pe ordinea de zi.  
 

Dl. consilier Erős Levente preia cuvântul, și specifică, că deși are 

dreptate domnul consilier Málnási Huba-István, dar nu consilierii și 
comisiile sunt de vină, că nu sunt informați din timp de către Primărie, 

nu ei sunt de vină, că nu au acces la informații, și că consilierii nu au 
suficient timp pentru a organiza aceste comisii de specialitate. 
Precizează, că subiecte atât de importante, cum este modificarea 

bugetului ar trebui dezbătute la ședințele ordinare, nu în cadrul 

ședințelor extraordinare. Revine la problema contribuției proprie a 

locatarilor, și menține, că nici locataii, nici asociațile de locatari nu sunt 

informați de către aparatul primarului despre suma contribuției proprie 

aferente facturilor emise. Susține, că domnul primar într-un comentariu 

susține, că sumele încă nu au fost calculate și informate către asociațiile 

de locatari, iar în celălalt comentariu dă vina pe locatari, că nu își 
plătesc partea din cheltuieli.  
 

Dl. consilier Málnási Huba-István susține, că este ridicol, ce se întâmplă 

în sala de ședință, și atrage atenția, că deși membrii partidului EMSZ 

lucrează din opoziție cu un număr de 5 persoane, și sunt prezenți toți 5 

la ședință, și nu lucrează contra orașului, nu împiedică lucrările în curs 

de execuție, până atunci comportamentul membrilor partidului UDMR 

lasă de dorit. Solicită membrii partidului UDMR, șă-și rezove conflictele 

și problemele interioare în afara sălii de ședință. Dl. consilier părăsește 
sala la ora 16:30. 
 

Doamna directoare Fülöp Katalin preia cuvântul, și clarifică, că este 
vorba de 2 lucruri separate, într-o parte este vorba de achitarea sumelor 

pentru facturile emise periodic,  pe baza lucrărilor a diferitelor tranșe, 

care nu se achită în timp de către locatari, și care sunt comunicate în 

timp real de către Primărie spre asocaițiile de locatari, și de o sumă finală 

care trebuie achitată după recepție, după finalizarea lucrărilor de 
renovare.  

Nu mai are nimeni întrebări sau observații, doamna președinte Barabás 
Orsolya propune la vot proiectul de hotărâre.  

 



Dl. secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel anunță quorumul, că 

la momentul de față nu sunt suficiente persoane pentru a supune la vot 
acest proiect de hotărâre, întrucăt acceptarea modificării bugetului 

necesită cel puțin 9 voturi, adică majoritatea absolută, iar momentan în 

sala de ședință atât fizic, cât și online se află doar 8 consilieri, dl. Tusa 
Szilárd-Lajos în mod online, pe whatsapp.  

 

Se ține o pauză de câteva minute, reapare și dl. consilier Bajkó László în 
mod online, bugetul de poate propune spre votul consilierilor.  

 

Nu mai are nimeni întrebări sau observații, se propune spre vot punctul 

1 de pe proiectul de hotărâre, și se votează cu 8 voturi pentru, cu o 

reținere, a domnului consilier Erős Levente. Proiectul de hotărâre nu a 
fost aprobat.  

 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii U.A.T. Municipiul 

Gheorgheni între U.A.T. Județul Harghita, prin Consiliul Județean 

Harghita, și Muzeul Tarisznyás Márton în vederea realizării în comun a 
investiției „Reparații capitale în moara Tinka din Gheorgheni după 
situația de urgență cauzată de prezența Merulius Lacrymans/Serpula 
Lacrymans” 
 
Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă pe 
scurt punctul 2. de pe ordinea de zi. Nu are nimeni întrebări sau 

observații. Se propune la vot, și se votează cu 9 voturi în unanimitate.  
 
S-a adoptat Hotărârea cu nr. 173/2023 privind aprobarea asocierii 

U.A.T. Municipiul Gheorgheni între U.A.T. Județul Harghita, prin 

Consiliul Județean Harghita, și Muzeul Tarisznyás Márton în vederea 

realizării în comun a investiției „Reparații capitale în moara Tinka din 

Gheorgheni după situația de urgență cauzată de prezența Merulius 
Lacrymans/Serpula Lacrymans” 
 

 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal pentru 

amenajare pârtie de schi și anexe, în municipiul Gheorgheni, postata 
Loduj, județul Harghita 

 

Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă pe 

scurt punctul 2. de pe ordinea de zi. 
 

Dl. consilier Erős Levente preia cuvântul, și pune întrebarea, cine își 
asumă responsabilitatea pentru situația creată în jurul postatei după 

acceptarea PUZ-ului, Consiliul, sau altcineva? 
 
Dl. secretar General Selyem-Hideg Norbert-Vencel răspunde, că 

Consiliul nu este nevoit să-și asume absolut nici un fel de 
responsabilitate în afara acceptării acestui PUZ. 



Domnul consilier Erős Levente cere înregistrarea în procesul verbal al 

ședinței a acestui fapt.  
 

Domnul consilier Vadász-Szatmári István atrage atenția asupra 

importanței acestui proiect finanțat din surse private, și roagă 

consilierii, să voteze pentru proiectul de hotărâre.  
 

Nu mai are nimeni întrebări sau observații, se propune la vot punctul 3 

de pe ordinea de zi, și se votează cu 9 voturi în unanimitate.  

 
S-a adoptat Hotărârea cu nr. 174/2023 privind aprobarea Planului 

Urbanistic Zonal pentru amenajare pârtie de schi și anexe, în municipiul 

Gheorgheni, postata Loduj, județul Harghita 

Doamna consilier Barabás Orsolya închide ședința la ora 16:50.  
 
 
 

 
 

PREȘEDINTELE ȘEDINȚEI,  SECRETARUL GENERAL AL UAT, 
Barabás Orsolya    Selyem-Hideg Norbert-Vencel 
       
 

 
        Întocmit: Zerkula Angelica 

 
 

 


